
CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 iulie 2021 1 

 

 

REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Florin Citu denunta un monopol in industria alimentara 

 Ministrul Economiei: Desi muncesc mult, romanii raman saraci doar ca sa acopere 

cheltuielile cu salariile tot mai mari ale sinecurilor si pensiilor speciale / Din fiecare 

100 lei castigati de un roman, statul ia aproape jumatate 

 Ministerul Economiei a deblocat platile la Masura 2 si incepe vineri trimiterea 

contractelor catre beneficiari 

 Pensionarii vor primi un stimulent financiar daca aleg sa munceasca in 

continuare (proiect OUG) 

 Citu: Nu vreau sa mai investim in cercetare, educatie sau sanatate fara sa avem 

rezultate 

 Ministrul mediului, despre introducerea unei eventuale taxe auto: Trebuie sa 

facem diferenta intre cetatenii vulnerabili si cei care au o masina de 15 ani vechime 

care costa 20.000 de euro 

 EUROSTAT: Datoria guvernamentala a depasit pentru prima data 100% din PIB 

 Romania rateaza finantarea de peste 500 de milioane de euro pentru Magistrala 

6 de metrou. Corina Cretu: Cineva trebuie sa dea explicatii 

 Ministrul Sanatatii anunta noi restrictii in Romania: 'Se vor referi strict la 

persoanele nevaccinate' 

 Modificari importante la concediul medical, in cazul angajatilor din Romania 

 Comunicat de presa ANOFM 

 Departamentului de Stat da de pamant cu justitia din Romania: Nu avem 

judecatori pregatiti, iar SIIJ pare sa vizeze doar cazuri motivate politic 

 BREAKING - Prefectul Capitalei a declarat stare de alerta in Sectorul 1 
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 STUDIU BNR Un roman trebuie sa munceasca noua ani ca sa-si cumpere un 

apartament cu doua camere 

 Bogdan Aurescu merge la Chisinau inaintea primei sedinte a noului Legislativ si 

formarea Guvernului in Republica Moldova 

 Eurostat: Populatia Romaniei va scadea sub 16 milioane de locuitori pana in 2050 

 Creste ingrijorator numarul de migranti ilegali la frontierele de vest ale Romaniei 

 FMI anunta reforme in programele sale de creditare pentru a sprijini mai bine 

tarile cu venituri scazute 
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 Florin Cîțu denunță un monopol în industria alimentară 

Premierul Florin Cîțu a declarat joi, la o dezbatere organizată de Camera de Comerț, 

Industrie și Agricultură Franceză în România, că producătorii se plâng de faptul că 

preţurile produselor sunt prea mici, dar consumatorii consideră că ele sunt prea mari, 

precizând că, undeva, „apare un monopol care trebuie distrus”. 

"După această întâlnire am o întâlnire cu Agrostar tocmai pentru a discuta cu 

producătorii, cu oamenii care sunt cei care creează oferta şi am câteva întrebări foarte 

importante pentru ei, de exemplu, cum se face că producătorii se plâng că preţurile 

produselor sunt prea mici, iar consumatorii se plâng că preţurile sunt prea mari. Undeva, 

între cei doi, se întâmplă ceva, apare un monopol şi trebuie să distrugem acel monopol”, 

a spus premierul. 

Premierul are joi o întâlnire la Guvern cu Federaţia Naţională a Sindicatelor din 

Agricultură, Alimentaţie, Tutun, Domenii şi Servicii Conexe. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministrul Economiei: Deşi muncesc mult, românii rămân săraci doar 

ca să acopere cheltuielile cu salariile tot mai mari ale sinecurilor și 

pensiilor speciale / Din fiecare 100 lei câştigaţi de un român, statul ia 

aproape jumătate 

Ministrul Economiei, Claudiu Năsui, afirmă că, în fiecare an, un român munceşte 170 de 

zile doar ca să îşi plătească dările la stat, astfel că, practic, jumătate din ziua de muncă a 

românilor este petrecută doar în slujba statului. "Deşi muncesc mult, românii rămân 

săraci doar ca să acopere cheltuielile cu salariile tot mai mari ale sinecurilor, pensiilor 

speciale, schemelor de mers la târguri sau altor robinete de bani publici instalate în 

ultimii 30 de ani", a declarat ministrul, pe Facebook. 

 

"Din fiecare 100 lei câştigaţi de un român, statul ia aproape jumătate. Povara fiscală 

pentru un salariat român obişnuit este şi anul acesta sufocantă. 46.32% din salariu, adică 

aproape jumătate din veniturile noastre, se duc în taxe şi impozite. Dacă punem la 

socoteală restul taxelor şi accizelor plătite de români, trecem clar peste jumătate.  
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În fiecare an, românul obişnuit munceşte 170 de zile doar ca să îşi plătească dările la 

stat. Practic, jumătate din ziua de muncă a românilor este petrecută doar în slujba 

statului, şi abia apoi pentru propriile familii", afirmă Claudiu Năsui, vineri, într-o postare 

pe Facebook. 

 

Mai grav, spune el, cheltuielile publice susţinute din taxele astea cresc neîncetat an de 

an. 

 

"Deşi muncesc mult, românii rămân săraci doar ca să acopere cheltuielile cu salariile tot 

mai mari ale sinecurilor, pensiilor speciale, schemelor de mers la târguri sau altor 

robinete de bani publici instalate în ultimii 30 de ani. La ministerul economiei am 

început deja să închidem aceste robinete. Dar închiderea acestor robinete nu înseamnă 

că România nu rămâne campioană la taxele mari pe salarii, şi mai ales pe salariile mici. 

România taxează cel mai mult sărăcia şi îi ţine tocmai pe cei care au cea mai mare 

nevoie de susţinere într-o situaţie precară prin politica sa fiscală", adaugă ministrul 

Economiei. 

 

Potrivit lui Năsui, programul actualului guvern cuprinde şi "soluţia liberală la rezolvarea 

sărăciei în muncă cauzată de această povară fiscală: Zero Taxe pe salariul minim, adică 

scutirea echivalentului salariului minim – primii 2.300 de lei – de taxe". "Este o politică 

aplicată şi în ţările pe care România le ia drept reper de dezvoltare", arată el. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Economiei a deblocat plăţile la Măsura 2 şi începe vineri 

trimiterea contractelor către beneficiari 

Ministerul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului (MEAT) a obţinut toate avizele 

aferente finanţării Măsurii 2 - Granturi de capital de lucru şi va debloca a treia tranşă de 

plăţi din această schemă de ajutor de stat din fonduri UE, în valoare de 241 de milioane 

de euro. 

 

Potrivit unui comunicat al MEAT, ministrul de resort, Claudiu Năsui, a semnat joi ordinul 

privind procedura care deblochează plăţile, care a apărut în Monitorul Oficial. Ministerul 

va începe de vineri să trimită contractele către beneficiari. 
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"Atenţionăm beneficiarii să semneze în timp util contractele de finanţare. Reamintim că 

termenul de semnare a contractului de finanţare este de 20 de zile de la data sosirii 

contractului la bancă. În cazul în care contractele sunt semnate în cel mai scurt timp de 

către beneficiari, primele plăţi se vor face începând de la mijlocul săptămânii viitoare. 

Ordinea plăţilor se face în ordinea numerelor de identificare în Registrul Unic Electronic 

(număr RUE). Numărul RUE estimat să fie depăşit la această tranşă este în jur de 16.000. 

Până în prezent, plăţile au fost făcute până la RUE 9.633", se menţionează în 

comunicatul MEAT. 

 

Încă din luna ianuarie ministrul Economiei, Claudiu Năsui, a avertizat că bugetul acestor 

măsuri a fost suplimentat în 2020 fără acoperire. Măsura 2 a fost majorată de la suma de 

265 de milioane de euro, din fonduri europene, la 765 de milioane de euro din fonduri 

UE, fără a exista un contract de finanţare europeană care să acopere acea sumă. Iniţial, la 

Măsura 2 exista finanţare pentru 4.000 de firme. 

 

"Însă, după modificările legislative fără acoperire în bani, făcute în timpul campaniei 

electorale din 2020, numărul înscrierilor a ajuns la 22.000, din care 19.000 au rămas în 

lista de finanţare", precizează reprezentanţii ministerului. 

 

În acest context, MEAT a întreprins anul acesta mai multe acţiuni de deblocare a 

resurselor de fonduri UE necesare încheierii cu succes a acestei scheme de ajutor de stat 

şi pentru grăbirea plăţilor. 

 

"Acoperirea sumelor lipsă implicate de majorarea schemei, prin lege, fără acoperire, s-a 

făcut în urma multor eforturi administrative întreprinse de Ministerul Economiei, 

Antreprenoriatului şi Turismului alături de Ministerul Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor 

Europene, pentru mutarea banilor europeni din Măsura 3, întreruptă din cauza fraudării 

ei, în Măsura 2", se mai arată în document. 

 

Ministerul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului gestionează schema de ajutor de 

stat instituită prin OUG 130 din 31 iulie 2020 privind unele măsuri pentru acordarea de 

sprijin financiar din fonduri externe nerambursabile, aferente Programului Operaţional 

Competitivitate 2014-2020, în contextul crizei provocate de COVID-19.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Pensionarii vor primi un stimulent financiar dacă aleg să muncească 

în continuare (proiect OUG) 

După ce a interzis cumulul pensiei cu salariul la stat și le-a oferit pensionarilor 

posibilitatea să muncească în continuare până la 70 de ani, Guvernul vrea să le ofere 

acestora un „stimulent” pentru a rămâne activi în piața muncii. 

Potrivit unei Ordonanțe de Urgență pregătită de Guvern și consultată de 

ȘTIRIPESURSE.RO, este necesară „stimularea rămânerii în activitate a persoanelor care au 

îndeplinit vârsta standard de pensionare”. 

Astfel, proiectul de OUG prevede: „Pentru asiguraţii care au îndeplinit stagiul minim de 

cotizare şi care contribuie la sistemul public de pensii după împlinirea vârstei standard 

de pensionare, punctajul lunar realizat în perioada respectivă va fi majorat cu 50%”. 

Proiectul de OUG poate fi consultat aici. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cîţu: Nu vreau să mai investim în cercetare, educaţie sau sănătate 

fără să avem rezultate 

Premierul Florin Cîţu a subliniat, joi, că nu doreşte investiţii fără rezultate în domenii 

precum cercetare, educaţie sau sănătate, adăugând că a aloca fonduri de la bugetul 

statului doar "de dragul" finanţării nu reprezintă o soluţie, scrie Agerpres. El a participat 

la evenimentul "Grand Matinal Digital", organizat în sistem online de Camera de Comerţ, 

Industrie şi Agricultură Franceză în România. 

 

"Trebuie introdus un principiu al competitivităţii pentru resurse în toate sectoarele din 

economie, inclusiv în cercetare. Cei care doresc să facă cercetare trebuie să fie în 

competiţie între ei pentru resurse, dacă aceste resurse vin de la stat sau din sectorul 

privat şi doar cei care dau rezultate vor putea să meargă mai departe. A finanţa doar de 

dragul finanţării de la buget nu cred că este o soluţie, chiar dacă îi spunem, între 

ghilimele, cercetare. Trebuie să găsim acele centre unde se poate face dezvoltarea prin 

cercetare şi acolo, repet, în funcţie de rezultate, putem să introducem mai multe resurse.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/pensie_3226.html
https://media.stiripesurse.ro/other/202107/media-162694388903557600.pdf
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Nu sunt adeptul investirii banului public oriunde, doar pentru că i se spune ca domeniu 

cercetare şi trebuie să investim în cercetare, fără să avem rezultate", a declarat Florin 

Cîţu. 

 

Prim-ministrul a completat că nu doreşte nici investiţii în educaţie şi sănătate fără 

rezultate. 

 

"Nici în educaţie nu vreau să mai investim fără să avem rezultate, nici în sănătate nu 

vreau să mai investim fără să avem rezultate. Românii şi noi toţi trebuie să cerem de la 

guvernanţi ca aceste investiţii din bani publici să se vadă şi în rezultate. Şi asta este, 

iarăşi, o schimbare de paradigmă", a explicat Cîţu. 

 

El şi-a manifestat susţinerea pentru sistemul dual de educaţie, pe care l-a calificat drept 

"foarte bun", evidenţiind aportul sectorului privat în domeniu. 

 

"Sectorul privat a făcut o treabă foarte bună în ultimii ani şi în discuţiile pe care le-am 

avut cu ministrul Educaţiei preluăm lecţiile din sectorul privat şi le vom extinde în tot 

sectorul. Dar şi aici, iarăşi, trebuie să facem această extindere în colaborare cu sectorul 

privat. Tendinţa este că atunci când preia statul un program să-l facă mult prea mare şi 

să nu mai avem nevoie de tot ceea ce produce. De aceea, de fiecare dată trebuie să 

stăm în contact, aşa cum am făcut şi până acum", a indicat premierul Cîţu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul mediului, despre introducerea unei eventuale taxe 

auto: Trebuie să facem diferența între cetățenii vulnerabili și cei care 

au o mașină de 15 ani vechime care costă 20.000 de euro 

România nu are un sistem de taxare a poluării şi este nevoie de un pachet de măsuri 

care să facă diferenţa între cetăţeanul care, într-adevăr, nu-şi permite o maşină nouă şi 

cel care umblă pe stradă cu o maşină mai veche de 15 ani, dar pe piaţa liberă costă 15 - 

20.000 de euro, a afirmat, joi, într-o conferinţă de presă, ministrul Mediului, Apelor şi 

Pădurilor, Barna Tanczos, citat de Agerpres.  
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Timbrul de mediu a fost eliminat la început de 2017 și s-a mai vorbit de consultări 

publice, însă nu sunt planuri clare de introducere a unei taxe. 

 

"În momentul în care majoritatea statelor membre au sisteme de taxare a poluării şi 

descurajează deţinerea maşinilor poluante, şi România nu are un asemenea sistem, am 

devenit o piaţă-ţintă, unde se aduc maşinile vechi. Aceasta este situaţia pe care am găsit-

o şi eu la minister. Ministerul Mediului trebuie să găsească o soluţie la nivel naţional de 

sprijin, în primul rând. 

 

Partea de taxare nu o să fie niciodată la Ministerul Mediului, pentru că s-a văzut cu taxa 

de poluare, toate procesele au fost pierdute de România, pentru că nu au fost 

fundamentate cum trebuie. Este nevoie de un pachet de măsuri, iar în centrul acestuia 

trebuie să fie măsurile de sprijin pentru cetăţenii vulnerabili şi trebuie completat cu măsuri 

de descurajare a deţinerii maşinilor mai vechi de 15 ani cu motor de 3 litri, pe motorină, 

care arată foarte bine pe şosele, arată un statut al deţinătorului, dar care poluează foarte 

mult. 

Va trebui să facem diferenţa între cetăţeanul care, într-adevăr, nu-şi permite o maşină 

nouă şi cetăţeanul care umblă pe stradă cu o maşină mai veche de 15 ani, dar pe piaţa 

liberă costă 15 - 20.000 de euro. Aceste lucruri trebuie clar delimitate", a explicat oficialul. 

"România este ţara în care 39,1% din maşini au o vârstă mai mare de 17 ani. Este ţara 

care va fi afectată serios de tot ce înseamnă aceste obiective pe termen mediu şi lung ale 

Uniunii Europene. Văzând ambiţiile şi ţintele la nivel european, lucrurile sunt şi mai 

complexe. Noi am vorbit la începutul anului despre o consultare publică referitoare la o 

taxă de poluare. Această consultare publică devine şi mai urgentă pentru că, dincolo de o 

eventuală taxă, trebuie să vedem care este impactul acestor obiective la nivel european 

asupra industriei” 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 EUROSTAT: Datoria guvernamentală a depăşit pentru prima dată 

100% din PIB 

La finalul primului trimestru din 2021, încă afectat de măsurile de izolare introduse 

pentru a stopa răspândirea pandemiei de coronavirus, care au dus la creşterea 

necesităţilor de finanţare, datoria guvernamentală în zona euro a depăşit pentru prima 

dată 100% din PIB, ajungând la 100,5% din PIB, de la 97,8% din PIB la sfârşitul 

trimestrului IV din 2020, arată datele publicate joi de Oficiul European de Statistică 

(Eurostat), potrivit Agerpres. 

În Uniunea Europeană, la finalul trimestrului I din 2021, datoria guvernamentală se situa 

la 92,9% din PIB, de la 90,5% din PIB la finalul trimestrului IV din 2020. 

Comparativ cu primul trimestru al anului trecut, datoria guvernamentală ca procent din 

PIB a crescut atât în zona euro (de la 86,1% la 100,5%), cât şi în UE (de la 79,2% la 

92,9%). 

 

La finalul trimestrului I din 2021, cel mai ridicat nivel al datoriei guvernamentale ca 

procent din PIB în rândul statelor membre UE se înregistra în Grecia (209,3%), Italia 

(160%), Portugalia (137,2%), Cipru (125,7%), Spania (125,2%), Belgia (118,6%) şi Franţa 

(118%), iar cel mai scăzut în Estonia (18,5%), Bulgaria (25,1%) şi Luxemburg (28,1%). Alte 

ţări cu un nivel relativ redus sunt: Suedia (40,3%), Danemarca (40,7%), Cehia (44,1%), 

Lituania (45,6%), Letonia (45,7%) şi România (47,7%). 

 

Comparativ cu trimestrul IV al anului trecut, 23 de state membre au înregistrat o creştere 

a datoriei ca procent din PIB la finalul trimestrului I 2021, două o scădere, în timp ce în 

Slovacia şi Bulgaria nivelul datoriei a rămas stabil. Cel mai semnificativ avans al nivelului 

datoriei ca procent din PIB s-a înregistrat în Cipru (6,5 puncte procentuale - pp), Cehia 

(6,3 pp), Spania (5,3 pp), Slovenia (5,2 pp), Belgia (4,4 pp), Malta şi Italia (ambele cu 4,2 

pp). Scăderi au fost în Lituania (minus 1,5 pp) şi Danemarca (minus 1,4 pp). 

 

Comparativ cu primul trimestru din 2020, toate statele membre UE au raportat creşteri 

ale datoriei guvernamentale ca procent din PIB, la finalul trimestrului I din 2021.  
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Cea mai mare creştere a fost în Cipru (29,5 pp), Grecia (28,6 pp), Spania (26,2 pp), Italia 

(22,1 pp) şi Portugalia (18 pp), cea mai redusă creştere fiind în Irlanda (1,7 pp), Suedia 

(4,5 pp), Bulgaria (5 pp), Olanda (5,6 pp), Finlanda (5,9 pp) şi Luxemburg (6 pp). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 România ratează finanțarea de peste 500 de milioane de euro pentru 

Magistrala 6 de metrou. Corina Creţu: Cineva trebuie să dea explicaţii 

România riscă să piardă peste jumătate de miliard de euro pentru linia de metrou M6 

din Capitală. Corina Creţu: Cineva trebuie să le dea explicaţii bucureştenilor 

 

Europarlamentarul Corina Creţu, care a atras atenția în nenumărate rânduri asupra 

lentorii cu care se desfășoară proiectul pentru linia de metrou M6, a afirmat, joi 22 iulie, 

că țara noastră să se afle în situaţia de a pierde peste jumătate de miliard de euro. 

 

„Din păcate, temerile mele s-au adeverit: lentoarea şi indolenţa autorităţilor au făcut ca 

România să se afle în situaţia de a pierde peste jumătate de miliard de EUR pentru linia 

de metrou M6 din Capitală. Cineva trebuie să le dea explicaţii bucureştilor”, a transmis 

Corina Creţu pe pagina sa de Facebook. 

 

Aceasta a explicat că, în 2019, a aprobat, în calitate de Comisar European, peste 517 

milioane de euro pentru linia de metrou M6 (între staţiile 1 Mai - Tokyo). 

 

„Acest proiect major a fost parte a Programului Operaţional Infrastructură Mare şi 

prevedea construcţia a 6 kilometri din linia de metrou, şase noi staţii de metrou 

subterane, precum şi achiziţionarea a 12 garnituri de metrou, fiecare cu câte şase 

vagoane. Lucrarea ar fi trebuit să înceapă în 2019.”, a precizat europarlamentarul. 

 

Corina Crețu a menţionat că, în 2020, văzând că nu există niciun contract semnat pentru 

M6 (deşi licitaţia era lansată încă din martie 2019), a atenţionat asupra fapului că 

România riscă să piardă banii alocaţi. 

 

 

https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/corina-cretu/europarlamentar/corina-cretu-spune-cati-bani-pierde-romania-din-fondurile-care-i-au-fost-alocate-de-ue-pentru-infrastructura-1594897
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„În 2021, acum câteva luni, am lansat un apel către autorităţi să urgenteze întregul 

proces, pentru că angajamentul era ca până anul viitor, acest proiect să fie finalizat, ceea 

ce părea tot mai nerealist. Săptămâna aceasta a devenit aproape cert faptul că toate 

aceste întârzieri fac imposibilă respectarea termenului de implementare a proiectului: 

stabilit la 4 ani şi jumătate de către autorităţile române.”, a completat Corina Creţu. 

 

„E foarte trist faptul că proiecte de o asemenea anvergură sunt pierdute. Sper ca 

bucureştenilor să le fie date explicaţii pentru această situaţie, care nu va uşura sub nicio 

formă transportul spre Otopeni sau traficul de pe DN1 - ba chiar din contră. Mă tem, 

totodată, ca acesta să nu fie doar unul dintr-un şir mai lung de proiecte cu privire la care 

aflăm că România pierde finanţarea europeană...”, a conchis europarlamentarul. 

 

La sfârşitul anului 2017, Ministerul Transporturilor a anunţat că a aprobat şi transmis la 

Comisia Europeană, cererea de finanţare pentru Magistrala 6 de metrou 1 Mai – 

Otopeni, cu o valoare totală a proiectului de circa 1,392 miliarde de euro, cerere de 

finanţare acceptată ulterior de Executivul european. 

 

Magistrala 6 urma să extindă reţeaua din staţia 1 Mai până la Aeroportul Internaţional 

Henri Coandă Bucureşti pe o lungime de 14,2 km şi să cuprindă 12 staţii, care să asigure 

legătura directă între Gara de Nord şi Aeroport Otopeni, scrie adevarul.ro. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Sănătății anunță noi restricții în România: 'Se vor referi 

strict la persoanele nevaccinate' 

Ministrul Sănătăţii a anunțat, la Antena 3, că noi restricţii ar putea fi impuse în 

următoarea perioadă în România, în condiţiile creşterii numărului de infectări cu COVID-

19. În interviul difuzat la Antena 3, Ioana Mihăilă dă asigurări că noile măsuri care se vor 

impune, nu îi vor afecta şi pe cei care sunt deja vaccinaţi cu ambele doze. 

„Restricţiile se vor referi strict la persoanele nevaccinate. În rest, atâta vreme cât cifrele 

de incidenţă sunt optimiste şi arată că încă ne menţinem la numere reduse, măsurile de 

relaxare pentru persoanele vaccinate pot să continue, dar dacă se impun restricţii, vor fi 

impuse doar pentru persoanele nevaccinate. 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/catalin-drula-spune-ca-m5-ar-putea-avea-mai-multi-calatori-decat-m6-baneasa-aeroport-1663131
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În accest moment este un lucru în noua hotărâre CNSU şi veţi vedea atunci când ea va fi 

publicată, cum vom merge mai departe începând cu luna august, dar în principiu 

măsurile, fie că sunt de restricţie, fie că sunt de relaxare, vor fi luate în funcţie de 

incindenţă, în funcţie de cifre, urmând ulterior să reglementăm măsuri specifice legate 

de existenţa sau nu a vaccinului pentru persoanele care vor fi obiectul reglementării”, a 

declarat Ioana Mihăilă. 

Întrebată dacă vom vedea mai multe restricţii în acele zone, în acele localităţi unde rata 

de vaccinare este mai mică, Mihălă a răspuns: „Haideţi să aşteptăm hotărârea CNSU, 

pentru că este încă o variantă de lucru şi după aceea vom şti exact la ce să ne aşteptăm. 

În momentul acesta dacă suntem vaccinaţi putem face două lucruri. Unul este să ne 

vedem mai departe de concediu şi de viaţa personală şi să ne relaxăm de-a binelea, 

pentru că suntem obosiţi după un an şi jumătate de pandemie. Şi al doilea este să 

vorbim de un prieten care este nevaccinat, sau cu un părinte şi să îl îndemnăm să se 

vaccineze arătându-i exemplul personal.” 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Modificări importante la concediul medical, în cazul angajaţilor din 

România 

De luna viitoare, medicii vor acorda pacienţilor concediu medical pentru incapacitate 

temporară de muncă în două etape. 

În prima etapă, concediul poate dura cel mult trei zile pentru o afecţiune uşoară, 

potrivit Antena3. 

După aceste trei zile, medicul decide dacă va elibera certificatul de concediu medical în 

continuare, în funcţie de răspunsul pacientului la tratamentul prescris şi de rezultatele 

analizelor pe care i le-a recomandat. 

Planul de urmărire a evoluției bolii va cuprinde cel puțin indicațiile terapeutice și 

igienico-dietetice, pe care pacientul trebuie să le respecte. 

Medicii de familie se arată deranjaţi de această schimbare, potrivit sursei citate. Ei spun 

că doctorii din spitale nu vor mai da concedii medicale şi vor lăsa totul în seama lor. 

(Sursa: antena3.ro) 

https://www.antena3.ro/actualitate/modificari-concediu-medical-1-august-2021-608691.html
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 Comunicat de presă 

6482 persoane angajate prin intermediul Agenţiei Municipale pentru Ocuparea Forţei de 

Muncă Bucureşti 

Ca urmare a implementării Programului Naţional de Ocupare a Forţei de Muncă, prin 

intermediul AMOFM Bucureşti,  in primele 6 (şase) luni ale anului 2021, au fost încadrate 

6482 persoane,  din care 3350 sunt de sex feminin.  

Din totalul persoanelor ocupate în perioada 01.01-30.06.2021, 2450 au peste 45 de ani 

(peste 55 ani, 737), 2367 au vârsta cuprinsă între 35 și 45 de ani, 1505 au între 25 și 35 

de ani, iar 160 sunt tineri sub 25 de ani (dintre care 91 tineri NEET).  

Nivelul de pregătire al persoanelor pentru care a fost identificat un loc de muncă arată 

că cele mai multe au studii liceale 2460, studii profesionale 1574, 1473 fiind cu studii 

superioare. Din numărul total de persoane încadrate prin intermediul AMOFM Bucureşti, 

în primele 6 ( şase)  luni ale anului 2021, 2108 (32,52%) fac parte din categoria celor greu 

ocupabile. Precizăm că încadrarea într-o categorie de ocupabilitate se realizează ca 

urmare a activităţii de profilare a persoanelor înregistrate în evidenţele AMOFM 

Bucureşti.  

Pentru integrarea pe piaţa muncii, persoanele aflate în căutarea unui loc de muncă 

înregistrate în baza de date a agenţiei pentru ocuparea forţei de muncă în a cărei rază 

au domiciliul sau reşedinţa beneficiază de pachete personalizate de măsuri active 

prevăzute de Legea nr. 76/2002 privind sistemul asigurărilor pentru şomaj şi stimularea 

ocupării forţei de muncă, modificată şi completată ulterior. În perioada 01.01-

30.06.2021, numărul persoanelor care au beneficiat de asistenţă pentru înregistrarea în 

evidenţă ca persoane în căutare de loc de muncă, în vederea asigurării protecţiei sociale 

privind acordarea indemnizaţiei de şomaj sau cuprinderea în măsuri active,  a fost  de  

13478 persoane. 

Pentru mai multe informaţii despre activitatea AMOFM Bucureşti puteţi accesa site-ul 

instituţiei,  www.anofm.ro – agentia AMOFM Bucuresti. 

(Sursa: AGENŢIA  MUNICIPALĂ  PENTRU  OCUPAREA  FORŢEI  DE  MUNCĂ  BUCUREŞTI) 

 

 

http://www.anofm.ro/
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 Departamentului de Stat dă de pământ cu justiția din România: Nu 

avem judecători pregătiți, iar SIIJ pare să vizeze doar cazuri motivate 

politic 

Secţia de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie, care pare să vizeze doar cazuri motivate 

politic, continuă să funcţioneze, menţionează un raport al Departamentului de Stat al 

SUA referitor la climatul investiţional din România. 

”Parchetul special instituit de guvernul anterior pentru a ancheta şi condamna judecători 

şi procurori, care pare să vizeze doar cazuri motivate politic, continuă încă să 

funcţioneze”, se arată în raport. 

De asemenea, documentul consemnează că raportul de activitate al DNA pe 2020 indică 

faptul că eşecul de a corecta cadrul legislativ prin includerea deciziilor Curţii 

Constituţionale a avut impact negativ asupra eficienţei Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 

Raportul Departamentului de Stat menţionează şi că lupta anticorupţie a suferit un 

regres în perioada 2017 - 2019, din cauza unei campanii concertate din perioada 

guvernului anterior destinată slăbirii eforturilor anticorupţie, a cadrului legislativ penal şi 

juridic şi a independenţei justiţiei. Actualul guvern a început să recupereze, dar acest 

efort va necesita timp pentru a avea efecte depline. 

De asemenea, actualul Guvern a reluat eforturile pentru desfiinţarea Secţiei Speciale de 

Investigare a Infracţiunilor de Justiţie, menţionează raportul, scrie news.ro. 

România recunoaşte proprietatea şi drepturile contractuale, dar procedurile juridice în 

acest sens pot fi îndelungate, costisitoare şi dificile. Companiile străine care desfăşoară 

activităţi de comerţ sau investiţii în România îşi expimă adesea îngrijorarea cu privire la 

lipsa de experienţă a instanţelor în probleme comerciale. 

Nu există tribunale comerciale specializate, dar există instanţe civile. Judecătorii au în 

general o experienţă limitată în funcţionarea unei economii de piaţă, drepturile de 

proprietate intelectuală sau aplicarea legislaţiei comerciale româneşti sau a celei 

referitoare la concurenţă. 

„Inconsecvenţa şi lipsa de predictibilitate în jurisprudenţa instanţelor sau în interpretarea 

legilor rămân o preocupare majoră pentru investitorii străini şi locali şi pentru societate 

în ansamblu”, consideră Departamentul de stat, care face referire la apelurile 
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îndelungate faţă de deciziile instanţelor, precum şi eşecul în implementarea acestor 

decizii. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 BREAKING - Prefectul Capitalei a declarat stare de alertă în Sectorul 1 

Prefectul Capitalei Alin Stoica a anunţat vineri că şi-a dat acordul pentru declararea stării 

de alertă în Sectorul 1, ca urmare a situaţiei sanitare create de neridicarea gunoiului în 

contextul coflictului dintre Primăria de sector şi operatorul de salubritate. 

”Am transmis către Comitetul Local pentru Situaţii de Urgenţă acordul pentru declararea 

stării de alertă”, a transmis prefectul, informează News.ro. 

Comitetul Local pentru Situaţii de Urgenţă al Sectorului 1 a cerut, miercuri seară,  

Prefecturii Municipiului Bucureşti să declare starea de alertă pe o perioadă de 30 de zile, 

din cauza situaţiei sanitare cauzată de necolectarea gunoiului de către Compania 

Romprest Service SA. 

De asemenea, Consiliul Local al Sectorului 1 a fost convocat, pentru vineri, la ora 12.00, 

în vederea discutării rezilierii contractului cu Romprest. Primăria estimează că s-au 

acumulat aproximativ 2.691 tone de deşeuri generate de populaţie, instituţii publice şi 

agenţi economici. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 STUDIU BNR Un român trebuie să muncească nouă ani ca să-şi 

cumpere un apartament cu două camere 

Fără a apela la sprijin financiar printr-un credit bancar, un român ar trebui să muncească 

circa 8,5 ani pentru a-şi putea cumpăra un apartament cu două camere, iar în cazul unei 

locuinţe cu trei camere durata creşte la peste 11 ani (raportul preţ pe venit), arată datele 

publicate de BNR, potrivit Mediafax. 
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Raportul privind Stabilitatea Financiară publicat de BNR mai arată că expunerile în raport 

cu piaţa imobiliară rezidenţială, formate din credite ipotecare şi credite de consum 

garantate, s-au situat în martie 2021 la nivelul de 101,8 miliarde de lei, în creştere cu 7% 

faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent şi reprezintă 68% din stocul total de 

împrumuturi acordate populaţiei, indică raportul băncii centrale. 

Potrivit acestuia, rolul semnificativ al creditelor ,,Prima Casă” a continuat să se menţină în 

perioada analizată, însă se regăseşte pe un trend descrescător, acestea reprezentând 

18% din fluxul de credit nou ipotecar acordate populaţiei în ultimele 12 luni şi, respectiv, 

39% din stocul total de împrumuturi ipotecare (la martie 2020) , în scădere cu 3 puncte 

procentuale faţă de martie 2019. 

Indicele privind accesul la piaţa creditului ipotecar, care măsoară venitul median al unei 

gospodării în raport cu veniturile necesare pentru achiziţionarea unei locuinţe cu un 

avans de 25%, grad de îndatorare relative la venituri de 45% şi maturitate de 25 de ani, 

pune în evidenţă faptul că venitul mediu al unei gospodării tipice, conform datelor la 

luna decembrie 2020, era aproximativ egal cu venitul necesar pentru achiziţionarea unei 

locuinţe, înregistrând o îmbunătăţire faţă de nivelul înregistrat la finalul anului 2019 . 

“Începând cu anul 2015, indicele de accesibilitate a fluctuat între 90% şi 100%, indicând 

o evoluţie a preţurilor imobiliare în linie cu veniturile populaţiei. Consecinţă a creşterii 

accesibilităţii, creditul nou acordat populaţiei a urmat şi el un trend ascendent”, specifică 

raportul BNR. 

Concentrarea regională a împrumuturilor ipotecare urmează asimetria în dezvoltarea 

economică de la nivelul regiunilor. Astfel, împrumuturile acordate în Bucureşti şi Ilfov 

reprezintă 31% din totalul creditelor, iar judeţele Cluj, Timiş, Constanţa, Iaşi şi Braşov 

reprezintă 26% (date la martie 2021). 

Raportul BNR mai menţionează că gradul de acoperire a împrumuturilor prin garanţii 

(loan-to-value – LTV) pentru creditele noi, respectiv pentru creditele ipotecare aflate în 

stoc acordate sectorului populaţiei, cu excepţia creditelor oferite prin programul 

guvernamental „Prima casă”, a fost de 78%, respectiv 72% (valori mediane) în martie 

2021, în uşoară scădere faţă de valorile înregistrate în aceeaşi perioadă a anului 

precedent, indicatorul menţinându-se la un nivel adecvat din punct de vedere 

prudenţial. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Bogdan Aurescu merge la Chișinău înaintea primei ședințe a noului 

Legislativ și formarea Guvernului în Republica Moldova 

Șeful diplomației române, Bogdan Aurescu, merge vineri într-o vizită de lucru la 

Chișinău, pentru a se întâlni cu președintele Republicii Moldova, Maia Sandu. 

Aurescu va fi însoțit la Chișinău de o delegație din Ministerul Afacerilor Externe de la 

București, iar împreună cu președintele Maia Sandu vor avea o conferință de presă 

comună la ora 11:00. 

Potrivit unui comunicat al MAE, ministrul Aurescu va participa şi la ceremonia de 

acordare a unui nou ajutor umanitar din partea României, constând în donarea de către 

Guvern a unui lot de peste 100.000 doze de vaccin împotriva COVID-19. 

În cadrul întrevederilor de la Chişinău, ministrul Bogdan Aurescu va reafirma sprijinul 

ferm al României pentru programul amplu de reforme al preşedintelui Republicii 

Moldova, Maia Sandu, şi al viitorului Guvern, precum şi pentru parcursul european al 

Republicii Moldova. De asemenea, ministrul Bogdan Aurescu va sublinia deschiderea şi 

interesul României pentru relansarea şi consolidarea cooperării şi coordonării bilaterale 

strânse în multiple domenii cu viitorul executiv şi cu noua majoritate parlamentară, 

precum şi pentru aprofundarea şi extinderea Parteneriatului Strategic bilateral pentru 

integrarea europeană a Republicii Moldova, în beneficiul direct al tuturor cetăţenilor 

acesteia, se arată în comunicat. 

Discuţiile ce vor avea loc în marja vizitei vor oferi prilejul unui schimb aprofundat de 

opinii pe marginea perspectivelor de accelerare a celor mai importante proiecte 

susţinute de România în Republica Moldova, precum şi de multiplicare a acestora, cu 

impact pozitiv pentru cetăţenii Republicii Moldova şi de natură să impulsioneze 

conectarea Republicii Moldova la spaţiul şi valorile Uniunii Europene. 

„Vizita ministrului Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, la Chişinău, imediat după victoria 

decisivă a forţelor pro-democratice, pro-reformă şi pro-europene, care deschide drumul 

către o guvernare stabilă în Republica Moldova, transmite astfel un mesaj clar, de 

deschidere şi disponibilitate crescute din partea României, care este pregătită să îşi 

consolideze sprijinul în toate domeniile de interes major pentru dezvoltarea şi 

modernizarea Republicii Moldova, pentru creşterea rezilienţei sale în faţa provocărilor 

actuale şi viitoare”, se mai afirmă în comunicatul MAE. 
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Vizita oficialului român vine în contextul în care săptămâna viitoare va avea loc prima 

ședință a noului Legislativ de la Chișinău, în care Partidul Acțiunile și Solidaritate (PAS) a 

obținut 63 de fotolii din 101. Tot săptămâna viitoare ar urma să fie desemnat și noul 

premier de la Chișinău și cabinetul său de miniștri. Cele mai mari șanse de a ocupa acest 

post le are Natalia Gavriliță. 

Maia Sandu și-a exprimat în dese ocazii disponibilitatea de a lucra cu Bucureștiul și a 

spus că este nevoie de expertiza României pentru ca Republica Moldova să-și continue 

parcursul european. 

De altfel, România a fost unul dintre principalii susținători și donatori ai Republicii 

Moldova pe timpul pandemiei și a donat deja peste 600.000 de doze de vacin împotriva 

COVID-19 la Chișinău și materiale medicale de peste 5 milioane de euro. 

Totodată, România ar putea relua discuțiile despre eventuale împrumutri și granturi 

pentru dezvoltarea Republicii Moldova. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Eurostat: Populația României va scădea sub 16 milioane de locuitori 

până în 2050 

Natalitatea scăzută, dar și migrația externă vor duce la diminuarea populației României 

până la 15,5 milioane de locuitori până în 2050. 

 

Scăderea înregistrată va fi de 20%, de la 19,3 milioane de persoane în 2020, arată datele 

Biroului de statistică al Uniunii Europene (Eurostat). 

 

În municipiul Bucureşti, scăderea demografică va fi 23%. 

 

În Iaşi, numărul locuitorilor va stagna. 

 

Singurul judeţ care va înregistra o creştere a numărului de locuitori în următorii 30 de 

ani este Ilfovul, unde sporul va fi de 42% în perioada 2020-2050, potrivit proiecţiilor 

Eurostat. 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/populatia-romaniei-la-1-ianuarie-2020-1689594
https://ziare.com/social/locuitori/
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Populatia rezidenta a Romaniei a fost de 19,328 milioane de locuitori, la 1 ianuarie 2020, 

iar populatia feminina a fost majoritara, cuprinzand 9,868 milioane de persoane, 

respectiv 51,1% din total, conform unui comunicat al Institutului National de Statistica 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Crește îngrijorător numărul de migranți ilegali la frontierele de vest 

ale României 

Situație îngrijorătoare la frontierele din vestul țării! Aproape 29 de mii de migranți au 

fost opriți de autoritățile române înainte să ajungă ilegal din Serbia în România și asta 

doar de la începutul anului. Aceștia sunt cei care au fost văzuți cu aparatură cu 

termoviziune și s-a reușit depistarea lor înainte să între în țară. 

3215 persoane au fost reținute pe sensul de intrare în ţară iar 42 de cetățeni străini au 

fost opriți în timp ce încercau să plece din România pe sensul de ieşire din ţară. 

Anul acesta însă, pe lângă trecerile ilegale pe la frontierele terestre, s-au mai înregistrat 

și 30 cazuri în care 404 migranţii au recurs la trecerile ilegale în zona fluvială, utilizând 

ambarcaţiuni. 

Cifrele de anul acesta au crescut simțitor iar numărul refugiaților se vede inclusiv pe 

străzile din oraș. Migranții vin din Afganistan, Siria, Irak, Pakistan, Turcia, Maroc, 

Bangladesh, Algeria, Libia și Tunisia. 

Autoritățile se așteaptă ca în perioada următoare numărul migranților să crească și mai 

mult. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/populatia-romaniei-la-1-ianuarie-2020-1689594
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 FMI anunţă reforme în programele sale de creditare pentru a sprijini 

mai bine ţările cu venituri scăzute 

Fondul Monetar Internaţional a anunţat joi că va reorganiza programele sale de creditare pentru a sprijini 

mai bine ţările cu venituri scăzute pe parcursul pandemiei de coronavirus şi al redresării 

şi a menţionat posibilitatea unor vânzări limitate de aur al FMI pentru sporirea capacităţii 

de împrumut, transmite Reuters. 

 

Săptămâna trecută, Comitetul executiv al FMI a decis să sprijine reformele care includ 

sporirea limitelor de acces la finanţare pentru ţările cu venituri scăzute, cu 45%, 

eliminarea limitelor de acces pentru cele mai sărace state cu programe eligibile şi 

menţinerea unor rate zero ale dobânzilor la astfel de împrumuturi. 

 

Modificările sunt necesare în urma majorării de opt ori a creditării FMI acordate ţărilor 

cu venituri scăzute, la 13,2 miliarde de dolari în 2020, şi a indiciilor că cererea pentru 

asistenţă financiară va rămâne ridicată în următorii ani, a apreciat Fondul Monetar 

Internaţional. 

 

"Strategia de finanţare în două etape a fost aprobată de Board-ul FMI pentru a asigura 

resursele necesare pentru depăşirea rapidă a efectelor pandemiei", a apreciat Christian 

Mumssen, adjunctul director departamentului financiar al FMI.  

(Sursa: Agerpres) 

 


